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Щодо педагогічного стажу 

 

На Ваш запит на публічну інформацію від 29.09.2021 № ЗПІ-С-1870/0-21 

щодо надання роз’яснень стосовно зарахування до стажу, який дає право 

педагогічним працівникам на встановлення надбавки за вислугу років, часу 

навчання у закладі вищої освіти та часу перебування в академічній відпустці по 

догляду за дитиною повідомляємо. 

Питання врахування педагогічного стажу та виплати надбавок за вислугу 

років регулюються, зокрема, Законом України «Про освіту», Порядком виплати 

надбавок за вислугу років педагогічним та науково-педагогічним працівникам 

навчальних закладів і установ освіти, затвердженим постановою Кабінету 

Міністрів України від 31.01.2001 № 78 «Про реалізацію окремих положень 

частини першої статті 57 Закону України «Про освіту», частини першої статті 25 

Закону України «Про загальну середню освіту», частини другої статті 18 і частини 

першої статті 22 Закону України «Про позашкільну освіту»» (далі – Порядок), 

іншими нормативно-правовими актами. 

Відповідно до пункту 5 Порядку до стажу педагогічної роботи 

зараховується, зокрема, час перебування громадян України у відпустці по догляду 

за дитиною до досягнення нею трирічного віку та відпустка без збереження 

заробітної плати. 

Звертаємо увагу, що пунктом 2 зазначеної постанови визначено, що дія 

Порядку поширюється на працівників, які займають посади згідно з переліком, 

затвердженим постановою Кабінету Міністрів України від 14.06.2000 № 963, і на 

яких поширюються умови оплати праці працівників навчальних закладів і установ 

освіти, а основним документом для визначення стажу педагогічної роботи є 

трудова книжка та інші документи (витяги з наказів, відомостей про виплату 

заробітної плати тощо), які відповідно до законодавства підтверджують стаж 

роботи працівника. 

Таким чином, роки навчання у закладі вищої освіти до стажу 

педагогічної роботи для виплати надбавки за вислугу років, а також до стажу, що 

дає право на вихід на пенсію за вислугу років, не зараховуються. 

До загального трудового стажу згідно із статтею 56 Закону України 

«Про пенсійне забезпечення» крім трудової діяльності зараховується також 

навчання у вищих і середніх спеціальних навчальних закладах, в училищах і на 

курсах по підготовці кадрів, підвищенню кваліфікації та перекваліфікації, в 

аспірантурі, докторантурі і клінічній ординатурі. 
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Також інформуємо, що відповідно до пункту 5 Порядку до 

стажу педагогічної роботи зараховується, зокрема, час перебування громадян 

України у відпустці по догляду за дитиною до досягнення нею трирічного віку та 

відпустка без збереження заробітної плати. 

Згідно з листом Міністерства соціальної політики України від 09.10.2018 

№ 19456/0/2-18/28 період перебування у відпустці у зв’язку з вагітністю та 

пологами враховується до стажу педагогічної роботи, що дає право на 

встановлення надбавки за вислугу років, як страховий випадок, що настав у 

період роботи. 

Маємо зазначити, що надання роз’яснень з питань соціального захисту 

громадян, тимчасової втрати працездатності, пенсійного забезпечення тощо 

належить до повноважень Міністерства соціальної політики України. 
 

 

Т.в.о. генерального директора      Алла РИБАЛКО 
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